

# ဒီသဒ္ဒါဖိဒံဖိသည့်တဖၣ်လၢတၢ်မၤတရီၣ်တပါအီၤအပူၤ- လၢမိၢ်ပၢ်ဒီးပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

## မၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်တဖၣ်

ဒ်ပူၤန့ၢ်ဒ်တဖၣ်အသိးပဆိၣ်ဒီးမူၤတူၤလီၤတီၤလီၤလၢကဒိသဒ္ဒါဖိဒံဖိသည့်တဖၣ်  
လၢတၢ်မၤဆူးမၤဆါအီၤအဆိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်မိၢ်ပၢ်မုတမ့ၢ်ပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဂၤအသိး.နဆိၣ်ဒီးမူၤဒါအဆိကတၢ်တခါ  
လၢတၢ်ဒိသဒ္ဒါ ဒီးကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်နကမၤဖိတဖၣ်ဒီးဆိၣ်  
ထွဲမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကဆိၣ်ဒီးတၢ်ရဲလိာ်သးတဖၣ်  
လၢကဆိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်လီၤယူးယိၣ်ပးကဲအပူၤန့ၣ်လီၤ.

နဆိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးမူၤဒါတူၤလီၤတီၤလီၤလၢကထံၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ဒီးကွၢ်ဆၢၣ်  
မဲာ်တၢ်မၤတရီၣ်တပါလၢ အကဲထီၣ်အသးလၢနပူၤတဝၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်တပတံဖျါထီၣ် တၢ်လၢနထံၣ်ကလီၤကဲာ်ဘၣ်န့ၣ်  
ဒ်အမ့ၢ်တၢ်မၤတရီၣ်တပါဖိဒံဖိသည့်အဂီၢ် သၢပျါကကဲထီၣ်လၢတၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်  
တၢ်သီအသိးန့ၣ်လီၤ.

## ပတံဖျါထီၣ်တၢ်မၤတရီၣ်တပါတဖၣ်

### ယမ့ၢ်သ့ၣ်ညါလၢယဖိဘၣ်တၢ်မၤတရီၣ်တပါအီၤလံတစုယကဘၣ် မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်.

နမ့ၢ်န့ၣ်လၢနဖိဘၣ်တၢ်မၤတရီၣ်တပါအီၤတစုလံမုတမ့ၢ်ဆိၣ်  
လၢတၢ်လီၤပျံၤလၢတၢ်မၤတရီၣ်တပါအီၤအပူၤန့ၣ်  
ဆဲးကျိးဝံးကထီၣ်ရဲယပၤကီၢ်တဘျီယိၣ်ဖျါလီၢ်ကဝီၤပၤကီၢ်သန့မုတမ့ၢ်  
ကိးလိာ်တဲမိနီၣ်ဂံ(၀၀၀) မ့ၢ်ဘၣ်ဖုဒုဂီၢ်အူန့ၣ်တက့ၢ်.

### ယမ့ၢ်ဆိမိၣ်လၢဖိသည့်အဂၤတဂၤမ့ၢ်ဖျါလၢတၢ်မၤတရီၣ် တပါအီၤလံန့ၣ်ယကဘၣ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်.

နမ့ၢ်ဆိမိၣ်လၢဖိသည့်တဂၤတၢ်မ့ၢ်မၤတရီၣ်တပါဘၣ်အီၤ.မုတမ့ၢ်မ့ၢ်ဆိၣ်  
လၢတၢ်လီၤပျံၤအလီၢ် လၢတၢ်ကမၤတရီၣ်တပါဘၣ်  
ဖုဒုဒါ(ဒ်အမ့ၢ်နီၢ်ခိတၢ်မၤတရီၣ်တပါ.ဟံၣ်ပူၤယိပူၤတၢ်မၤဆူၣ်  
မၤစိး(ကွၢ်တၢ်ဆဲးကျိးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်ဖဲလိာ်ကဘျီအကတၢ်)အံၤတက့ၢ်.

- နမ့ၢ်ဆိမိၣ်လၢဖိသည့်တဂၤတၢ်မ့ၢ်မၤတရီၣ်တပါလၢမ့ၢ်ခါအတၢ်မၤဆူၣ်  
မၤစိးန့ၣ်.နကဘၣ်ပတံထီၣ်စ့ၢ်ကိးအီၤ ဆူဝံးကထီၣ်ရဲယပၤကီၢ်အဆိၣ်န့ၣ်လီၤ.  
နမ့ၢ်တမၤအီၤဘၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်နမၤကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.
- နမ့ၢ်တသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်လီၤဆဲးအဂ့ၢ်လဲၣ်န့ၣ်နကဘၣ်ပတံဖျါထီၣ်  
အီၤန့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်ပူၤအိၣ်ဒီးမူၤဒါတဖၣ်အမူအဒါ လၢကလူၤယိထံသ့ၣ်  
ညါဝဲနတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီအဂ့ၢ်ဒီးဆၢတဲာ်အီၤလၢတၢ်ကဘၣ်  
ဟံးဂ့ၢ်ဝိခါဆူညါအဂ့ၢ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.
- မိၢ်ပၢ်မုတမ့ၢ်ပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးအါဘျီအိၣ်ဝဲလၢအလီၢ်လၢကဘၣ်ဒိ  
သဒ္ဒါအတံၤသကိးတဖၣ်အဖိ အလံၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆဲးမ့ၢ်ခိဖျါဖိသ့ၣ်  
တဖၣ်ညါန့ၣ်ကတဲာ်ဖျါထီၣ်အတၢ်လဲၤခိဖျါလၢတၢ်မၤတရီၣ်တပါအီၤအပူၤအံၤ  
ဆူအတံၤသကိးဖိတဖၣ်အဆိၣ်သ့ၣ်အယိၤ.လၢကနီၤဟ့ၣ်  
လိာ်အသးဒီးအကစၢ်အမိၢ်အပၢ်ဒီးပူၤ ကွၢ်ထွဲအီၤအဆိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

- နမ့ၢ်ကတိၤတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ယးအတံၤသကိးအဂ့ၢ်.ဒီးနမ့ၢ်ဆိမိၣ်  
လၢဖိသည့်အဝဲန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤတရီၣ်တပါအီၤ မုတမ့ၢ်ဆိၣ်  
လၢတၢ်လီၤပျံၤအလီၢ်လၢတၢ်ကမၤတရီၣ်တပါအီၤအဂီၢ်န့ၣ်.နကဘၣ်  
မၤတၢ်တမံၤမံၤလီၤ.နကမ့ၢ်ပူၤနီၢ် ဒ်ညါထဲတဂၤလၢနလီၢ်လၢနကဘၣ်  
ဟံးဂ့ၢ်ဝိခိးလၢကမၤအဂီၢ်ကမ့ၢ်တၢ်အကါဒ်လၢနကဒိသဒ္ဒါဖိသည့်အဝဲန့ၣ်  
အတၢ်ပူၤဖျဲးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

### ယမ့ၢ်ဆိမိၣ်လၢဖိသည့်တဂၤတၢ်ကမၤတရီၣ်တပါဘၣ်အီၤဒီးသဲ စးပူၤဘၣ်မုဘၣ်ဒါတဖၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်လိထံသမံသမိးလၢအပူၤကွၢ် ဒီးပျါကွၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ရဲလိာ်ပတံထီၣ်တ့ၢ်လံအီၤန့ၣ်ယကဘၣ် မၤနဲလဲၣ်.

နမ့ၢ်ဆိမိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဆိၣ်ထီၣ်အသိတခါလၢနန့ၣ်အီၤလၢဖိသည့်တဂၤအံၤဘၣ်  
တၢ်မၤတရီၣ်တပါလဲၣ်န့ၣ်. နကဘၣ်ပတံထီၣ်အီၤဆူတၢ်ဒိသဒ္ဒါဖိဒံဖိသည့်ကရၢ(DHHS  
Child Protection) အဆိၣ် မုတမ့ၢ်ဝံးကထီၣ်ရဲယပၤကီၢ်အဆိၣ်န့ၣ်လီၤ.  
တၢ်ဂ့ၢ်ဟံးဖျါထီၣ်တခါစ့ၢ်စ့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အကါဒ်နီၢ်မး လၢတၢ်ဒိသဒ္ဒါဖိဒံဖိသည့်အဂီၢ်ဒ်  
အကဲထီၣ်တၢ်ဟံးကိးဒီးမၤစၢၤပူၤဘၣ်မုဘၣ်ဒါတဖၣ်လၢကသ့ၣ်ဟံး  
တၢ်လီၤပျံၤဘၣ်ယိၣ်အလီၢ်လၢဖိသည့်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

### ပူၤတဂၤဂၤလၢယဖိအကွၢ်မ့ၢ်ဆိမိၣ်လၢယဖိဘၣ် တၢ်မၤတရီၣ်တပါအီၤန့ၣ်ယကဘၣ်မၤနဲလဲၣ်.

ပူၤဘၣ်မုဘၣ်ဒါကိးဂၤဒဲးလၢနဖိအကွၢ်န့ၣ်ကလိၣ်ပတံဖျါထီၣ်  
တၢ်မၤတရီၣ်တပါလၢကကဲထီၣ်အသး ဒိဖိဒံဖိသည့်တဖၣ်ဆူ DHHS,  
တၢ်ဒီးသဒ္ဒါဖိဒံဖိသည့်အဝဲကျိၤ(Child Protection).  
လၢတၢ်ဆိၣ်သးတနီၤအပူၤ.ကဘၣ်ပတံထီၣ်ဆူပၤကီၢ်အဆိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မုတမ့ၢ်လၢ DHHS, တၢ်ဒီးသဒ္ဒါဖိဒံဖိသည့်အဝဲကျိၤ(Child Protection),  
ဒီးမုတမ့ၢ်ပၤကီၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်ဟ့ၣ်ဖးလၢတဘၣ်တဲဖျါန့ၣ်လၢအဂ့ၢ် ဘၣ်န့ၣ်  
နမိအကွၢ်ကဆဲးကျိးန့ၣ်လဲၣ်အဆိၣ်အချ့န့ၣ်လီၤ.

ဝဲအလီၢ်အိၣ်ကွၢ်ကမၤယုာ်တၢ်ဒီးန့ၢ်ဒ်သးကမၤလီၤတၢ်ဝဲလၢနဖိကဒိးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်  
ထွဲမၤစၢၤ, လၢကပုၣ်ယုာ်တၢ်ဆူဒိယီၤအီၤဆူပူၤသ့ပူၤဘၣ်လီၤအီၤလၢတၢ်ဆိၣ်  
မူအတၢ်မ့ၢ်တၢ်ပၤ ကရၢအဆိၣ်န့ၣ်လီၤ.

### တၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဆၢကတီၢ်လၢတၢ်တဘၣ်ပတံဖျါထီၣ် တၢ်မၤတရီၣ်တပါအဂီၢ်မ့ၢ်ဖဲတကတီၢ်လဲၣ်.

ပူၤနီၢ်ဒ်တဂၤလၢလၢကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ်ဖိၣ်ယံးအီၤလၢတၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်  
တၢ်သီသ့ၣ်ဝဲအဝဲသ့ၣ်ဆိမိၣ် ဝဲလၢပူၤနီၢ်ဒ်အဂၤတဂၤမၤတရီၣ်တပါမ့ၢ်  
ခါအတၢ်မၤဆူၣ်မၤစိးဆူဖိသ့ၣ်လၢအသးန့ၣ်စၢ်န့ၣ်ဒီးဝဲဒ်န့ၣ်ဒီး တပတံဖျါထီၣ်  
တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူပၤကီၢ်အဆိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

## တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်ဖိသၢ်အဖီခိၣ်

### တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်ဖိသၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မၤန့ၤလဲၣ်.

တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဖိသၢ်

- ကပၣ်ယုၣ်နီၤခိၣ်က့ၢ်ဂီၤတၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်.မုၢ်ခွါတၢ်မၤဆူၣ်မၤစိး.လွဲၣ်န့ၢ်ဆူၣ်ဖိခဲဖိသၢ်.သးအတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ် ဘၣ်မုၢ်တမ့ၢ်သးအတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်.တၢ်က့ၢ်ကဟံၣ်အီၤတၢ်မၤဒၢၣ်မၤလိာ်
- တလိၣ်လၢကဘၣ်မ့ၢ်နီၤခိၣ်က့ၢ်ဂီၤအတၢ်ထိးဘူးလိာ်အသးမုၢ်တမ့ၢ်တၢ်မၤဆူၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်(အခိၣ်ဖိသၢ်မုၢ်ခွါ အတၢ်မၤဆူၣ်မၤစိးတဖၣ်ပၣ်ယုၣ်တၢ်ကတိၤဘၣ်ထွဲဒီးမုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးလိာ်အသးတၢ်ကတိၤတကြးတဘၣ်တဖၣ်) သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.
- တၢ်မၤကမၣ်အီၤသ့ၣ်လၢပတၢ်ဝါဖိအကျိၤ.ပၣ်ယုၣ်ပုၤတဂၤလၢဖိသၢ်အဟံၣ်ဖိယိဖိအကျိၤမုၢ်တမ့ၢ်လၢက့ၢ် အတၢ်ဟံၣ်လီၤအတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တမ့ၢ်သးတမ့ၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်ဖိသၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မၤန့ၤလဲၣ်အံၤကမၤဘၣ်ခိၣ်ဖိသၢ်တဂၤအတၢ်အိၣ်မုၢ် အိၣ်ပၤဒီးတၢ်ခိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယိမ့ၢ်တၢ်အကါခိၣ်ဝဲနီၤနီၤလၢပကဘၣ်ဟံးဂ့ၢ်ဝိတဘျီယိဖိတၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်အက့ၢ်အဂီၤမ့ၢ်အိၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်ဖုးအသးအခါန့ၣ်လီၤ.

### တၢ်ပနီၣ်အိၣ်ဖျါထီၣ် လၢဖိသၢ်တဂၤတၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မၤန့ၤတဖၣ်လဲၣ်.

နီၣ်ခိၣ်တၢ်သကဲးပဝးကအိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲတဘျီမံးဖဲဖိသၢ်တဂၤတၢ်မ့ၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်အီၤအခါန့ၣ်လီၤ.

အကါခိၣ်ကတၢ်မ့ၢ်ဝဲန့ၣ်ဘၣ်ဟံးန့ၢ်ဂ့ၢ်ဝိဖဲန့ၣ်ဘၣ်တၢ်တမံးမံးလၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢနန့ၣ်လၢဖိသၢ်တဂၤ တူၢ်ဘၣ်တၢ်လဲၣ်မုၢ်တမ့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်လီၤပျံၤအလီၤလၢတၢ်ကမၤတရီၢ်တပၢ်အီၤအပူၤ.ပၣ်ယုၣ်(တမ့ၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အိၣ်)

- တၢ်ဆိတလဲအသးလၢဖိသၢ်အတၢ်သကဲးပဝးအပူၤ (အခိၣ်အိၣ်လီၤဖျါဒီးအသကဲးတဖၣ်.သ့ၣ်အုန့ၣ်သးအုန့ၣ်.မုၢ်တမ့ၢ်မုၢ်ခွါအတၢ်သကဲးပဝးတခါခါလၢတကြးဒီးအသးန့ၣ်တဖၣ်)
- နီၤခိၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢတၢ်မၤဆူၣ်မၤစိးဘၣ်အီၤ(အခိၣ်အဖဲဘၣ်တၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်ထံးအိၣ်.အလီၤပနီၣ်ထီၣ်အသး. တၢ်ပနီၣ်အိၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်အိၣ်လီၤထုးအသိး)
- တၢ်ရဲၣ်လိာ်သးလၢတကြးတဘၣ်လၢဖိသၢ်ဒီးပုၤနီၣ်ခိၣ်အဘၣ်စၢၤ(အခိၣ်နီၤခိၣ်တၢ်ထိးဘၣ်လိာ်အသးလၢတကြးတဘၣ်. တၢ်ဟ့ၣ်ကနၤလၢတၢ်တဲဖျါအဂ့ၢ်တသ့မုၢ်တမ့ၢ်ကတိၤလိာ်တဲဖျါမုၢ်တမ့ၢ်ဆုၤလိာ်သးအံၤမုၢ်တဖၣ်)န့ၣ်လီၤ.

## ကွီအမူအဒါ

### ကွီတဖၣ်ဟံးမူဒါလၢတၢ်ကမၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်ဖိသၢ်အဖီခိၣ်အံၤအိၣ်ထဲလဲၣ်အဂ့ၢ်.

ပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါလၢဝံးကထီၣ်ရဲၣ်ယါအပူၤခဲလၢကအိၣ်ဒီးမူဒါလၢကဘၣ်ဟံးန့ၢ်ဂ့ၢ်ဝိလၢတၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်ထီၣ် မုၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢဖိသၢ်တဂၤတၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်အီၤအပူၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖီလၢတဖၣ်အသိး-

#### ၁. ဟံးန့ၢ်ဂ့ၢ်ဝိလၢက့ၢ်ဂီၤအုအဖီခိၣ်

မၤထွဲဆူၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးအလီၤအတၢ်လိၣ်တဖၣ်(အခိၣ်မၤဂ့ၢ်ဂီၤအုတၢ်ကူမီၤယါဘျါအခိၣ်ထံးတပတီၢ်မုၢ်တမ့ၢ်ဆဲးကျိးဂ့ၢ်ဂီၤအုဝဲကျဲၤ)

#### ၂. ဒုးသ့ၣ်ညါပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်

ပတံၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တမံးလၢလၢန့ၢ်န့ၢ်န့ၢ်လၢဖိသၢ်တဂၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်လဲၣ်မုၢ်တမ့ၢ်အိၣ်လၢထတၢ်လီၤပျံၤအလီၤ လၢတၢ်ကမၤတရီၢ်တပၢ်အီၤအု DHHS ဖိသၢ်တၢ်ဒီးသးဝဲကျဲၤ(Child Protection) မုၢ်တမ့ၢ်ပၤကတီၢ်အအိၣ်တက့ၢ်.

#### ၃. ဆဲးကျိးမိၢ်ပံၤပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖဲအလီၤအိၣ်

ဆဲးကျိးမိၢ်ပံၤပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖဲပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဲဘၣ်န့ၣ်လၢပူၤဖျဲးလၢနကမၤဒီးကြးဘၣ်ဝဲအဂီၢ် မ့ၢ်တၢ်အဂ့ၢ်တခါလၢမိၢ်ပံၤပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်ကဟံးမူဒါအခါသးတခါလၢအိၣ်ထွဲအဖီတဖၣ်အဂီၢ်.ဘၣ်ဆၣ် တၢ်ကနဲၣ်လီၤကွီတဖၣ်လၢတဘၣ်ဆဲးကျိးမိၢ်ပံၤပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဂ့ၢ်အဂီၢ်ဖဲတၢ်အိၣ်သးမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်လၢကမၤတၢ်တဘၣ် ဖုးတၢ်ယိထံသမံးမိးတၢ်မုၢ်တမ့ၢ်ဟံးဖိသၢ်လၢတၢ်လီၤပျံၤအလီၤဘၣ်ဖုးန့ၣ်လီၤ.

#### ၄. ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတဘျီယိဖိသၢ်တဖၣ်ခဲလၢလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်အီၤတဖၣ်အဂီၢ်

ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစိးဖိသၢ်တဖၣ်လၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်အီၤတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.တၢ်အံၤကပၣ် ယုၣ်သးအတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ထီၣ်လၢတၢ်မၤဆီၤလၢပုၤသ့ၣ်ပုၤဘၣ်လီၤဆိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဖိသၢ်အံၤတၢ်ကကွဲးနီၣ်ကွဲးယါအီၤဖဲကွီဖိအတၢ်ဆိထွဲရဲၣ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝိတဖၣ်

အံၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အဂ့ၢ်လီၤတၢ်ဖဲတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဒီးတၢ်ဟံးမူဒါလၢကယံၢ်တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်အဂ့ၢ်အဂီၢ်ခဲလၢလၢဝံးကထီၣ်ရဲၣ်ယါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

### ပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါလၢယဖိအကွီတဖၣ်ကလိၣ်ပတံၤဖျါထီၣ်တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ယဖိအဂ့ၢ်ခါ.

မ့ၢ်လီၤ-ပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါခဲလၢလၢန့ၢ်န့ၢ်န့ၢ်အကွီတဖၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သိအဖီလၢန့ၣ်ကဘၣ်ပတံၤဖျါထီၣ်တၢ်တမံးလၢ လၢလၢန့ၢ်န့ၢ်န့ၢ်လၢဖိသၢ်တဂၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်လဲၣ်တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်အီၤအဂ့ၢ်.မုၢ်တမ့ၢ်ကအိၣ်ဝဲလၢတၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်အီၤလီၤပျံၤအလီၤဘၣ်ဖုးန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်အိၣ်သးကနီၤအပူၤ.ကမ့ၢ်တၢ်မၤကမၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိဖဲကွီအပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဂၤလၢ ကတံၤဖျါထီၣ်တၢ်မၤတရီၢ်တပၢ်ဘၣ်ဖိသၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

## တၢ်ဒီးသဒၤယဖိအဂီၢ်

### ယကသုမၤစၢၤဒီးဟ့ၣ်ကူၣ်ဘၣ်ဖးသ့ဒီးဒီးသဒၤယဖိလၢတၢ်မၤတၢ်တၢ်အပူၤအံၤကသုဝဲဒ်လဲၣ်.

ကတၢၢ်တၢ်ဒီးနဖိဒီးမၤလီၤတၢ်အီၤလၢနမ့တမ့ၢ်အဝဲကသုၣ် ညါဘၣ်ဝဲလၢတၢ်မၤတၢ်တၢ်မၤပျံၤမၤဖးအီၤ,မၤ ဘၣ်ဒီးဆါဆါမ့တမ့ၢ်ထိးဘူးဘၣ်အီၤလၢကျဲတဘီၣ်လၢဘၣ်အီၤတမ့ၢ်တယုၢ်အပူၤန့ၣ်ဘၣ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်လိာ်မုၢ်လိာ်ဝဲလၢအပူၤကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပးကဲလိာ်သးဒီးမတၢၢ်မးတဘၣ်မၤအသး လၢကျဲလၢပုၤတၢ်ကတၢၢ်ဘၣ်ဝဲလၢတပူၤဖျဲးမ့တမ့ၢ်ကပျံၤတၢ်အဂီၢ်ဘၣ်လီၤ.

နဖိအကူၢ်စ့ၢ်ကိးကဆိၣ်ထွဲနဖိလၢတၢ်မၤလိာ်ဘၣ်ယးအဝဲသ့ၣ် အကစၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အိၣ်လၢကပူၤဖျဲးအဂီၢ် ဒီးတၢ်ကပးကဲအီၤအဂီၢ်လီၤ.ဝဲကထီၣ်ယါပဒိၣ်အကူၢ်တဖၣ် သိၣ်လိာ်ဘၣ်ယးတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်မုၢ်လိာ်သးလၢအပူၤဒီး တၢ်ပးကဲလိာ်သးအတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲလၢအပူၤထီၣ်ဝဲတၢ်သကဲးပဝးလၢအဂ့ၢ်တဖၣ်ဒီးပညိၣ်ဝဲလၢဒီးသဒၤတၢ်စုဆူၣ်ဒိၣ်တကးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

### ဖဲယတဘၣ်ယးတၢ်ပူၤဖျဲးအလီၢ်ဆူယဖိအဆိၣ်အခါယကဘၣ်ကတၢၢ်တၢ်ဂ့ၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်.

တၢ်လၢနမၤအီၤလၢဟံၣ်လၢယီၤသ့ဝဲဒ်သိးကသ့ၣ် ထီၣ်နဖိအတၢ်နၢ်ပၢ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးအလီၢ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်သးလၢအလီၤယူးယိၣ်ပးကဲတဖၣ်သ့ပၣ်ယုာ်-

- ကတၢၢ်တၢ်ပျီၤဖျိဒီးနဖိဘၣ်ယးဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်သးအဂ့ၢ်
- မၤလီၤတၢ်ဒ်သိးကနၢ်ပၢ်နၢ်လၢနကဒိကနၣ်ဒီးမၤထွဲအတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီမ့ၢ်ဆိၣ်ထီၣ်လၢပုၤမၤဘၣ်အီၤမ့ၢ်ဆိၣ် ဘၣ်ဖးတၢၢ်ဂၤအခါ.
- သူတၢ်မၤတၢ်သၣ်လၢနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤအဂီၢ်ဘၣ်ဘျီဘၣ်ဒါဒီးကတၢၢ်တၢ်လၢကဘၣ်ဘျီဘၣ်ဒါဒီးသးန့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ထိးဘၣ်မုၢ်ခွါအတၢ်ဟူးတၢ်ဂၤတဖၣ်အဂီၢ်
- ပျဲနဖိသ့ၣ်ညါလၢပုၤနီၢ်ဒိၣ်တဖၣ်တဘၣ်မၤဆူးမၤဆါအီၤဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်တကြါးတဘၣ်လၢမုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးလၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဆိၣ်

### ဟံၣ်နဖိလၢတၢ်ပူၤဖျဲးအလီၢ်ဖဲဟံၣ်ဒီးကူၢ်အချၢအခါ

နကဟံးမူဒါတုၤလီၤတီၤလီၤဒ်သိးကမၤလီၤတၢ်လၢနဖိကသုတၢ်ဆၢကတီၢ်တဖၣ်လၢတၢ်လီၤလၢပူၤဖျဲးအလီၢ် န့ၣ်လီၤ.

ဝဲဝဲကထီၣ်ယါအပူၤပုၤလၢအမၤယုာ်တၢ်ဒီးနဖိတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်လိာ်ကွဲသရၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဝဲသးအသးရၣ်တဖၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤယုာ်တၢ်ဒီးဖိဒ်ဖိသ့ၣ်အလံာ်ပျဲးလၢတၢ်ခါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နကဆိၣ်ဒီးမၤလီၤတၢ်ဝဲပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတၢၢ်လၢလၢဒီးမုၢ်သးကလီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကသုတၢ် ဆၢကတီၢ်ဒီးနဖိဖဲကူၢ်ပျီၤန့ၣ်ရံၢ်ဝဲအလီၢ်ခဲဒီးလၢနွံကတၢၢ်အပူၤတဖၣ်ကဆိၣ်ဒီးတၢ်မၤယုာ်တၢ်ဒီး ဖိဒ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အလံာ်ဟ့ၣ်ခွဲးန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်ဆိမိၣ်လၢနကလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤတနီၤလၢကဟံၣ်နဖိလၢတၢ်ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်မၤဆူးမၤဆါအလီၢ် ဒီးဆိၣ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်ဆူၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်,အကါဒိၣ်ဝဲလၢနကယုထံၣ်န့ၣ်တၢ်မၤစၢၤန့ၣ်လီၤ.ကွဲၤဖဲဝဲကထီၣ်ယါပဒိၣ်ဆူၣ်တၢ်မၤစၢၤ (Victorian Government's Better Health Channel)လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ယးဒီးယုဆါထီၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.ကွဲၤ ဘၣ်ဝဲ [www.betterhealth.vic.gov.au](http://www.betterhealth.vic.gov.au) တက့ၢ်.





## လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်

### လၢကဒီးန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်ဆီၣ် ထွဲတဖၣ်အဂီၢ်ယကဘၣ်လဲၤကွၢ်အီၤဖဲလဲၣ်.

နဆဲးကျိး DHHS မိဒဲးဖိသ့ၣ်တၢ်တြီအာဝဲၤကျိၤ(Child Protection) ဒီးဝံးကထိရံၤယၤပၤကီၢ်တဖၣ် လိၤလိၤလၢနကတၢၣ် ပိၣ်နတၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤလၢကအိၣ်ဘၣ်ဖူးဘၣ်ထွဲဒီးဖိသ့ၣ်အတၢ်ဆီၣ်မုၢ်အိၣ်ပၤအဂီၢ်(ကွၢ် ဘၣ်တၢ်ဆဲးကျိးအဂီၢ်လိၤတၢ်ဖဲကဘျးပၤလၢခံတကပၤန့ၣ်တက့ၢ်.

နတၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤမုၢ်အိၣ်တမံၤမံၤလၢနမိမုတမုၢ်ဖိသ့ၣ်အဂၤတဂၤဖဲနမိအကွီၣ်န့ၣ် ကတိၤတၢ်ဒီးကွီၣ်ခိၣ်မုတမုၢ်ပၤဘၣ်မုဘၣ်ခါ လၢအဂၤတဂၤဖဲကွီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဂ့ၢ်လၢနကိၣ်သ့ၣ်စီၤသးအဂီၢ်တက့ၢ်.နပတံၤဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ DHHS တၢ်ဒီးသးဖိသ့ၣ်ဝဲၤကျိၤ(Child Protection) ဒီးဝံးကထိရံၤယၤပၤကီၢ်အဆိၣ်သ့ၣ်လီၤ.

လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးဒီးနကသ့ယုထံၣ်န့ၢ်တၢ်ဆီၣ် ထွဲလၢနကဟ်နမိလၢတၢ်ပျးဖျးထီၣ်ဒီး တၢ်မၤဆူၣ်မၤစိးအဂီၢ်ကွၢ်ဖဲဝံးကထိရံၤယၤပၤနီၣ် ဆူၣ်ရူၤဝဲၤကျိၤ Better Health Channel: [www.betterhealth.vic.gov.au](http://www.betterhealth.vic.gov.au) န့ၣ်သ့လီၤ.

လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးဒီး-

- နမိအကွီၣ်မူဒါလၢကဒီးသးဒီးကွၢ်ထွဲတၢ်မၤတရီၤတပါမိသ့ၣ် [www.education.vic.gov.au/protect](http://www.education.vic.gov.au/protect)
- တၢ်မၤတရီၤတပါအတၢ်ပနီၣ်အိၣ်ဖျါ.ကွၢ်ဖဲ [www.education.vic.gov.au/protect](http://www.education.vic.gov.au/protect)

နမုၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤမုတမုၢ်မုၢ်တသ့ၣ် ညါလိၤတၢ်ဘၣ်ယးနမိအကွီၣ်တၢ်ပံးမူဒါဒီးနဆဲၣ်ဒီးကတိၤ တၢ်ဒီးပၤတဂၤလၢကွီၣ်အချၢတခီဝံသးစူၤဆဲးကျိး-

- ဝံးကထိရံၤယၤပၤနီၣ်ကွီၣ်လိၢ်ကစီၤဝဲၤဒး- [www.education.vic.gov.au/about/contact/Pages/regions.aspx](http://www.education.vic.gov.au/about/contact/Pages/regions.aspx)
- ခဲးသလံးကွီၣ်လိၢ်ကစီၤခံၤစီၤစံၤကွၢ်သ့ဆဲးလၢအဝဲၤဒး- [www.cecv.catholic.edu.au/About-Us/Dioceses](http://www.cecv.catholic.edu.au/About-Us/Dioceses)
- ဆူၤခံၤဖဲဒဲၣ်ကွီၣ်ဝံးကထိရံၤယၤ- [www.is.vic.edu.au/who-we-are/contact-us/](http://www.is.vic.edu.au/who-we-are/contact-us/)

## တံဆိပ်ကိုင်တိုက်ကိုင်

### ၂၄ နှစ်ရံတံဆိပ်ကိုင်အကျုံးအဝင်

ဝံးကိုင်ရံယါပေါက်	၀၀၀
ဆူဂျီရံကိုင်ကိုင်	၁၃၁၂၇၈
ပုဂံပိကရံကိုင်	
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	
ကူဂ်သုဆဲးလေးနီးတံဆိပ်ကိုင်	(၀၃) ၉၅၈၉ ၆၂၆၆

### ကူဂ်သုဆဲးလေးနီးတံဆိပ်ကိုင်

ဘိတ်ဘာကရံကိုင်	(၀၃) ၉၅၈၉ ၆၂၆၆
ကွီမီတံဆိပ်ကိုင်	(၀၃) ၉၆၃၇ ၃၁၄၄
	မုတမု
	(၀၃) ၉၆၃၇ ၂၄၈၇
သဲစးကိုင်	(၀၃) ၉၆၃၇ ၃၁၄၆
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	၁၃၀၀ ၃၆၁ ၀၀၈
ပုဂံပိကရံကိုင်	(၀၃) ၉၆၃၇ ၂၃၉၅
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	(၀၃) ၉၆၃၇ ၂၅၉၅
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	(၀၃) ၉၆၃၇ ၃၆၀၁
ထံဂုကိုင်ကိုင်	(၀၃) ၉၆၅၁ ၃၉၇၆
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	(၀၃) ၉၆၃၇ ၂၈၇၁

### ခဲးသလဲးကူဂ်သုဆဲးလေး

တံဆိပ်ကိုင် လေးသလဲးတံဆိပ်ကိုင် <ul style="list-style-type: none"> <li>■ ပုဂံပိကရံကိုင်</li> <li>■ အတံဆိပ်ကိုင်ကိုင်</li> <li>■ သဲးစးကရံကိုင်</li> <li>■ ကွီမီတံဆိပ်ကိုင်</li> <li>■ တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်</li> </ul>	(၀၃) ၉၂၆၇ ၀၂၂၈
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	(၀၃) ၅၆၂၂ ၆၆၀၀
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	(၀၃) ၅၃၃၇ ၇၁၃၅
Sandhurst ခဲးသလဲးတံဆိပ်ကိုင်	(၀၃) ၅၄၄၃ ၂၃၇၇

### ကွီသဘူလေးတံဆိပ်ကိုင်အသေးနီးပုဂံပိကရံ

ဝံးကိုင်ရံယါပေါက် အသေးနီးပုဂံပိကရံ	(၀၃) ၉၈၂၅ ၇၂၀၀
---------------------------------------	----------------

### တံဆိပ်ကိုင်လေးနီးနုဂံ

<b>ဝံးကိုင်ရံယါပေါက်ကိုင်ကိုင်</b>	
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	၁၃၀၀ ၃၃၃ ၂၃၁
Benalla အဲးလေး	(၀၃) ၈၃၉၂ ၉၅၀၀
Glen Waverley အဲးလေး	(၀၃) ၈၃၉၂ ၉၃၀၀
<b>ဝံးကိုင်ရံယါပေါက်ကိုင်ကိုင်</b>	
Bendigo အဲးလေး	(၀၃) ၅၃၃၇ ၈၄၄၄
Coburg အဲးလေး	(၀၃) ၉၄၈၈ ၉၄၈၈
<b>ဝံးကိုင်ရံယါပေါက်ကိုင်ကိုင်</b>	
Dandenong အဲးလေး	(၀၃) ၈၇၆၅ ၅၆၀၀
Moe အဲးလေး	(၀၃) ၅၁၂၇ ၀၄၀၀
<b>ဝံးကိုင်ရံယါပေါက်ကိုင်ကိုင်</b>	
တံဆိပ်ကိုင်ကိုင်	၁၃၀၀ ၃၃၃ ၂၃၂
Ballarat အဲးလေး	(၀၃) ၅၃၃၇ ၈၄၄၄
Footscray အဲးလေး	(၀၃) ၈၃၉၇ ၀၃၀၀
Geelong အဲးလေး	(၀၃) ၅၂၂၅ ၁၀၀၀
Horsham အဲးလေး	(၀၃) ၅၃၁၀ ၅၃၀၀
Warrnambool အဲးလေး	၁၃၀၀ ၃၃၃ ၂၃၂

**ဆူင်ချွဲးပှၤတၢ်ဝီကရၢလၢအဒိသးဖိဖိသၢ်အဂီၢ်**

လၢအယံးဒီးခူတၢ်လီၢ်	လီၢ်ကဝီပဒိၣ်တၢ်လီၢ်တဖၣ် (LGAs)	လီၢ်တဖၣ်နီၣ်ဂံၢ်
ကလံးစိးဒီးမုၢ်န့ၣ်လီၢ်ကဝီ LGA တဖၣ်	Banyule, Brimbank, Darebin, Hobsons Bay, Hume, Maribyrnong, Melbourne, Melton, Moonee Valley, Moreland, Nillumbik, Whittlesea, Wyndham, Yarra.	၁၃၀၀၆၆၄၉၇၇
မုၢ်ထီၣ်လီၢ်ကဝီ	Boroondara, Knox, Manningham, Maroondah, Monash, Whitehorse, Yarra Ranges.	၁၃၀၀၃၆၀၃၉၁
ကလံးထံးလီၢ်ကဝီ LGA တဖၣ်	Bayside, Cardinia, Casey, Frankston, Glen Eira, Greater Dandenong, Kingston, Mornington Peninsula, Port Phillip, Stonnington.	၁၃၀၀၆၅၅၇၉၅
မုၢ်န့ၣ်ခိၣ်ဒီးဒုၢ်ချၢ LGA တဖၣ်	Ararat, Ballarat, Golden Plains, Hepburn, Hindmarsh, Horsham, Moorabool, Northern Grampians, Pyrenees, West Wimmera, Yarriambiack, Colac-Otway, Corangamite, Glenelg, Greater Geelong, Moyne, Queenscliffe, Southern Grampians, Surf Coast, Warrnambool.	၁၈၀၀၀၇၅၅၉၉
ကလံးစိးမုၢ်န့ၣ်ခိၣ်ဒီးဒုၢ်ချၢ LGA တဖၣ်	Buloke, Campaspe, Central Goldfields, Gannawarra, Greater Bendigo, Loddon, Macedon Ranges, Mildura, Mount Alexander, Swan Hill.	၁၈၀၀၆၇၅၅၉၈
ကလံးစိးမုၢ်ထီၣ်မုၢ်ထီၣ်ခိၣ်ဒီးဒုၢ်ချၢ LGA တဖၣ်	Alpine, Benalla, Greater Shepparton, Indigo, Mansfield, Mitchell, Moira, Murrindindi, Strathbogie, Towong, Wangaratta, Wodonga.	၁၈၀၀၆၅၀၂၂၇
မုၢ်ထီၣ်ဒီးကလံးထံးမုၢ်ထီၣ်ခိၣ်ဒီးဒုၢ်ချၢ LGA တဖၣ်	Bass Coast, Baw Baw, East Gippsland, Latrobe, South Gippsland, Wellington.	<b>1800 020 202</b>

## Child First

Alpine	1800 705 211
Ararat	1300 783 341
Ballarat	1300 783 341
Banyule	(03) 9450 0955
Bass Coast	(03) 5662 5150
Baw Baw	1800 339 100
Bayside	1300 367 441
Benalla	1800 705 211
Boroondara	1300 762 125
Brimbank	1300 138 180
Buloke	1300 665 218
Campaspe	1800 260 338
Cardinia	(03) 9705 3939
Cardinia - ပုၤအဘီၤရံၤကွၢၤနၢၤဖိခံၤသၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်	(03) 9794 5973
Casey	(03) 9705 3939
Casey - ပုၤအဘီၤရံၤကွၢၤနၢၤဖိခံၤသၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်	(03) 9794 5973
Central Goldfields	1800 260 338
Colac-Otway	(03) 5232 5500
Corangamite	(03) 5232 5500
Darebin	(03) 9450 0955
East Gippsland	(03) 5152 0052
Frankston	1300 721 383
Gannawarra	1300 665 218
Glen Eira	1300 367 441
Glenelg	1300 543 779
Golden Plains	1300 783 341
Greater Bendigo	1800 260 338
Greater Dandenong	(03) 9705 3939
Greater Dandenong - ပုၤအဘီၤရံၤကွၢၤနၢၤဖိခံၤသၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်	(03) 9794 5973
Greater Geelong	1300 551 948
Greater Shepparton	1300 854 944
Hepburn	1300 783 341
Hindmarsh	1800 195 114
Hobson's Bay	1300 775 160
Horsham	1800 195 114
Hume	1300 786 433
Indigo	1800 705 211
Kingston	1300 367 441
Knox	1300 369 146
La Trobe	1800 339 100
Loddon	1800 260 338
Macedon Ranges	1800 260 338

Manningham	1300 762 125
Mansfield	1800 705 211
Maribyrnong	1300 775 160
Maroondah	1300 369 146
Melbourne	1300 775 160
Melton	1300 138 180
Mildura	1300 625 533
Mitchell	1800 663 107
Moira	1300 854 944
Monash	1300 762 125
Moonee Valley	1300 775 160
Macedon Ranges	1300 783 341
Moorabool	1300 786 433
Moreland	1300 721 383
Mornington Peninsula	1800 260 338
Mount Alexander	1300 543 779
Moyne	1800 663 107
Nillumbik	(03) 9450 0955
Northern Grampians	1800 195 114
Port Phillip	1300 367 441
Pyrenees	1300 783 341
Queenscliff	1300 551 948
South Gippsland	(03) 5662 5150
Southern Grampians	1300 543 779
Stonnington	1300 367 441
Strathbogie	1300 854 944
Surf Coast	1300 551 948
Swan Hill	1300 665 218
Towong	1800 705 211
Wangaratta	1800 705 211
Warrnambool	1300 543 779
Wellington	(03) 5144 7777
West Wimmera	1800 195 114
Whitehorse	1300 762 125
Whittlesea	(03) 9450 0955
Wodonga	1800 705 211
Wyndham	1300 775 160
Yarra	(03) 9450 0955
Yarra Ranges	1300 369 146
Yarriambiak	1800 195 114

**ကရားအကူအညီ**

ဝဲးကရားအကူအညီလေးအထိခံစားရသူ ခွဲတော်မဟုတ်သူ(CASA) -ဂုဏ်ထူးဆောင်ကုန် လိပ်စာကုန်နီးဆိုင်တွဲ မေးခွန်းကရား 1800 806 292	<b>1800 806 292</b>
Australian Childhood Foundation	<b>1800 176 453</b>
Children’s Protection Society	<b>(03) 9450 0900</b>
Child Wise	<b>(03) 9695 8900</b>
Vic Aboriginal Education Association	<b>(03) 9481 0800</b>
Child Safety Commission	<b>1300 782 978</b>
Office of the Children’s eSafety Commissioner	<b>1800 880 176</b>
Victorian Aboriginal Child Care Agency (VACCA)	<b>(03) 9287 8800</b>
Victorian Aboriginal Community Controlled Health Organisations (VACCHO)	<b>(03) 9411 9411</b>

**Sexually Abusive Behaviour Treatment Services Providers:**

Aust Childhood Foundation	<b>(03) 9874 3922</b>
Children’s Protection Society	<b>(03) 9450 0900</b>
Berry St	<b>(03) 5822 8100</b>
မိခင်ခွဲတော်မဟုတ်သူတော်မူခွဲတော်ရား	<b>(03) 5025 5400</b>
South Eastern CASA	<b>(03) 9928 8741</b>
Ballarat CASA	<b>(03) 5320 3933</b>
Barwon CASA	<b>(03) 5222 4318</b>
Campaspe CASA	<b>(03) 5441 0430</b>
Gippsland CASA	<b>(03) 5134 3922</b>
Goulburn Valley CASA	<b>(03) 5831 2343</b>
Upper Murray CASA	<b>(03) 5722 2203</b>
Wimmera CASA	<b>(03) 5381 9270</b>

